
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

  



SZAKMAI BESZÁMOLÓ 

 

Pályázati azonosító    NTP-SV-14-0014 

Kategória kódja    NTP-SV-14 

Pályázati kategória megnevezése:  

Tehetségek kiválasztását segítő diák sportversenyek 

támogatása 

Pályázó neve:  Szekszárdi Babits Mihály Általános Iskola 

Pályázó címe:  7100 Szekszárd, Kadarka utca 17. 

 

Program címe:  

Labdajátékokban tehetséges alsó tagozatos 

tanulók kiválasztása a „Tűzharc” versenysorozattal 

  

A pályázati program lényege: 

A labdajátékokban tehetséges tanulók kiválasztására a Tűzharc versenysorozatot 

választottuk, az alsó tagozatos tanulók körében. 

A versenyt a Szekszárdi Tankerület iskolái között hirdettük meg, mert ez a korosztály csak 

egyesületi szinten versenyezhet labdajátékokban.  

A megkeresett intézmények nagy örömmel fogadták a versenyfelkérést.  

- Szekszárdi Baka István Általános Iskola 

- Dienes Valéria Általános Iskola Grundschule 

- Garay János Általános Iskola AMI és Pedagógiai Intézet 

- Őcsényi Perczel Mór Általános Iskola 

- Cikádor Általános Iskola, Gimnázium és AMI - Bátaszék 

- Szent József Általános Iskola 

- Várdomb Alsónána Általános Iskola 

- Szekszárdi Babits Mihály Általános Iskola – mint pályázó intézmény 

A rendezvények jó hangulatban, sportszerűen zajlottak. A szervezők és az intézmények 

együttesen szívesen vennének részt a versenysorozat folytatásában.  

 



Megvalósult szakmai tevékenységek: 

A "Tűzharc" labdajáték versenysorozat meghirdetése megtörtént.  

A megkeresett intézményekkel együttműködési szerződés kötése megvalósult, valamint a 

pályázatot lebonyolító pedagógusokkal a megbízási szerződés is megkötésre került.  

A decsi általános iskola felkérésünket végül nem tudta elfogadni, helyettük a szekszárdi Szent 

József Iskolaközpont vett részt a versenysorozaton.  

A nevezési lapok elküldése után, az együttműködő intézmények felé az iskolai válogató 

csapatversenyek lebonyolítása, lebonyolíttatása is intézményenként megvalósult. A 

beérkezett nevezési lapok alapján megtörtént a versenyző csapatok két négyes csoportba 

sorolása (a középdöntőkbe), valamint elkészült a mérkőzések kisorsolása is.  

A középdöntők (május 13. és 20.) előtt szükség volt megrendelni a buszokat, a 

megvendégeléshez szükséges élelmiszereket (pogácsa, üdítő), a lebonyolításhoz szükséges 

eszközöket (szivacskézilabda, jelölő póló, stb.).  

Elkészítettük az emléklapokat, beszereztük a jutalmakat (müzli, dobozos üdítő).  

A középdöntők lebonyolítása előtt és után a szükséges információkat a honlapon közöltük.  

A középdöntők után felkértük a döntő levezetésére a pályázatban megjelölt szakértőket.  

A döntő (május 29.) mérkőzéseinek kisorsolása után, megszerveztük a csapatok utaztatását, 

megvendégelését.  Beszereztük a döntő jutalmait (érmeket, okleveleket).  

A záró rendezvényre meghívást kapott a Tolnai Népújság, a június 1-jei számban fényképes 

cikk jelent meg döntőről és az eredményekről. 

 

A program hatása a célcsoportra: 

Pályázatunk: az Emberi Erőforrások Minisztériuma által kiírt "Tehetségek 

kiválasztását segítő diáksport versenyek támogatása" - NTP-SV-14 kódjelű, a 

Labdajátékokban tehetséges alsó tagozatos tanulók kiválasztása a "Tűzharc" 

versenysorozattal című pályamunka volt.  

Lényege: az alsó tagozatos gyerekek játékos keretek között mérhessék össze a 

labdajáték során ügyességüket, gyorsaságukat, tehetségüket.  

E cél megvalósítása érdekében választottuk a tanulók által közkedvelt játékot, a 

"Tűzharcot", melyben a felsorolt képességek gyorsan kitűnnek. Iskolánk 



tornatermének a viszonylag kis mérete is ennek a versenysorozatnak a 

megvalósítását teszi csak lehetővé.  

A középdöntők és a döntő során megmutatkozott, hogy mindegyik csapatot az 

átlagosnál ügyesebben dobó, jó taktikai érzékkel rendelkező, robbanékony, 

gyors, tehetséges tanulók alkották. Valamennyi csapatból egy - két játékos 

rendelkezett a labdajátékokhoz szükséges kiemelkedő képességekkel. Őket a 

középdöntők és a döntőt vezető szakemberei kiválasztották és megkeresték, 

pályázatunkban megjelölt sportágak (kosárlabda, kézilabda, atlétika) közül, 

szeretnék-e valamelyiket versenyszerűen művelni.  

A részt vevő iskolákkal eddig is szoros volt a kapcsolatunk, a pályázat révén ez 

tovább erősödött, mélyült, ugyanez mondható el a sportegyesületekről (pl: KSC 

Szekszárd, UKSE, stb.) is. 

Örömünkre szolgált, hogy a Szekszárdi Tankerület intézményei elfogadták 

felkérésünket és örömmel részt vettek a versenysorozatban. A középdöntőkről 

a tovább nem jutó csapatok is jó véleménnyel, elégedetten távoztak. Az iskolák 

csapatainak utaztatását, megvendégelését, jutalmazását is színvonalasan 

megoldottuk, aminek szintén pozitív visszhangja volt. 

A második középdöntőben nagyon szoros eredmények születtek, több meccs az 

utolsó dobáson múlott. A döntő színvonala is kimagasló volt, és a sportszerűség 

jegyében zajlott. 

A versenysorozat menetét iskolánk honlapján folyamatosan figyelemmel 

kísérhették a csapatok, a szülők és a testnevelő kollégák. 

 

  



A pályázati tervhez képest bekövetkezett eltérések, változtatások: 

A pályázat elfogadása után a konkrét megvalósítást április 8-tól tudtuk elkezdeni.  

A pályázatban igényelt egy millió forintot 300 000 Ft-tal csökkentenünk kellett, ami a 

versenysorozat lebonyolítását nem befolyásolta, mert minden költségvetési tételt arányosan 

csökkentettünk (az adminisztrációs, a PR költségeket, a pedagógusok megbízási díját, az 

eszközigénylést, valamint az utaztatás díját. A buszköltségre 170 000 Ft-ot terveztünk, de a jó 

szervezésnek köszönhetően sokkal olcsóbban is megoldottuk, nem érte el a 100 000 Ft-ot. 

Természetesen a fennmaradó összeg visszautalásra kerül. 

 A középdöntők után felkértük a döntő levezetésére a pályázatban megjelölt szakértőket, 

akik közül Szabó Noémi a lány Kosárlabda Diákolimpia Országos döntője miatt nem tudott 

eljönni.  

 A decsi Bíborvég Általános iskola felkérésünket végül nem tudta elfogadni, más iskolai 

programjuk miatt, helyettük a szekszárdi Szent József Iskolaközpont vett részt a 

versenysorozaton, akik még a döntőbe is bejutottak. 

 
Összegzés, tapasztalatok: 

A versenysorozat végig nagyon sikeres és sportszerű volt. A résztvevő csapatok tagjai és 

kísérő nevelői együttes véleménye alapján, nagyon jól érezték magukat a rendezvényeken. 

Szükségesnek tartják az ilyen típusú versenyeket, és jelezték intézményünknek, hogy a 

továbbiakban is szívesen vennének részt a "Tűzharc" nevű játékban. 

A játék jellegéből, ismertségéből adódóan a felkészülés a versenysorozatra egyik csapatnak 

sem jelentett gondot, hiszen a testnevelés órákon is többször játszák. Az esélyegyenlőség 

érdekében a kiírásban a játékszabályok pontosítva lettek. 

Több csapat most ismerkedett a szivacskézilabdával, amely megnyerte tetszésüket. Sajnos a 

költségvetés csökkentése miatt az iskoláknak nem tudtunk is sporteszközt ajándékba adni. 

A tanulók közül többen boldogan említették, hogy életükben először jutottak el iskolák 

közötti sportversenyre. 

A pályázati kiírásból adódott, hogy a legtöbb résztvevő gyerek, nem igazolt sportoló volt, 

ennek ellenére a mérkőzések magas színvonalúak voltak. Kiemelkedtek a versenysorozatból 

a második középdöntő mérkőzései. Itt voltak a legizgalmasabb, legszorosabb meccsek. 

Taktikai szempontból is ezek a mérkőzések voltak a legjobbak. A döntő mérkőzési 

"egyértelműbb" eredményeket hoztak. 



A lebonyolító és a résztvevő kollégák egyöntetű véleménye az volt, hogy a negyedik 

osztályosokat már célszerű lenne kihagyni a csapatból, miután ezek a gyerekek szinte mind 

igazolt versenyzők voltak. Véleményünk szerint, így a tehetségek kiválasztása még nagyobb 

teret nyerne. Függetlenül attól, hogy az 1 - 3. évfolyamosok között is sikerült tehetséges 

tanulókat kiválasztani a játék folyamán a pályázatban megjelölt célsportok (kézilabda, 

kosárlabda sportok) felé. 

A jövőre nézve az elképzelés az lenne, hogy a 14 fős csapatból 10 fő lenne az 1 és 2. 

osztályos tanuló és 4 fő a 3. évfolyamról alkotná a csapatokat. 

A Szekszárdi Babits Mihály Általános Iskola, mint pályázó intézmény alsó tagozatos testülete 

is pozitívan értékelte a rendezvénysorozatot. 

 

 


